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Jaarverslag IVN Eerbeek e.o. 

Dit jaarverslag heeft betrekking op de periode 1 januari 2022 - 31 december 2022. 

We begonnen dit jaar zoals we een jaar eerder ook begonnen, namelijk met een corona-lockdown. 

Gelukkig was deze maar van korte duur. De eerste excursie is vervallen en bij de volgende in februari 

moesten er nog altijd voorzorgsmaatregelen genomen worden, maar vanaf 25 februari waren we verlost 

van de 1,5 meter-maatregel, CoronaToegangsBewijs (CTB) en de algehele mondkapjesplicht.  

 

Bestuur  

Bij aanvang van de verslagperiode bestond het bestuur uit: 

• Voorzitter: Jos Rouland 

• Secretaris: Herman Heskamp 

• Penningmeester: Wim den Hartog 

• Lid: Lambert Kouwenberg 

• Lid: Ingrid van Eijck 

 

Leden, donateurs en vrienden 

We zijn 2022 gestart met 118 leden/donateurs waaronder 5 huisgenoot leden en 13 vrienden. Gelukkig 
zien we een toename in het ledental, maar ook de gemiddelde leeftijd loopt iets op. Twee leden hebben 
opgezegd en een lid is ons in 2022 ontvallen.  Eind 2022 stond de teller op 127 leden/donateurs. 
Het aantal vrienden is met 3 toegenomen tot 16 afgelopen jaar 
 

Bestuur (activiteiten) 

Het bestuur kwam in 2022 twee keer officieel bij elkaar op 28 februari en 10 oktober. Wel vond er op ad 

hoc basis overleg plaats via de telefoon of mail.   

De Algemene Ledenvergadering vond plaats op 28 maart 2022. We konden twee jubilarissen feliciteren, 

beide met hun 40-jarig lidmaatschap van IVN.  

 

Verslagen werkgroepen 

Werkgroep Excursies  

Leden van de werkgroep in 2022. Aad van Leeuwen, Thijs Groenhof, Bert van de Saag, Gerard Nijhof Jan 
Coenraadts, Cor Uitdeweerd, Jan Loonstra, Hilda Stoltenborg, Joop Gerretse, Herma Scherpenzeel, 
Lambert Kouwenberg, Ben Cornelissen, Sandra Omloo en Herman Heskamp.  
Coördinator van de werkgroep is Chris Holtslag. 
 
Onze allereerste wandeling in januari is afgelast door corona, maar hierna konden we gelukkig weer volop 
wandelen en is er de rest van het jaar niets meer geannuleerd. 
In totaal hebben we 12 publiekswandelingen gehouden en 1 fietstocht. Verder hebben we een 
aangevraagde wandeling verzorgd en ook onze eindejaarswandeling mocht na 2 jaar weer eens van start 
gaan. In totaal 258 mensen rondgeleid en bijna € 500,- opgehaald. 
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Werkgroep Venel 

Coördinator: Jos Rouland is samen met Kees Norel ook contactpersoon voor de boomeigenaren, 
Apenheul en Landgoed De Molenbeek. Catering is in handen van Kees Norel. 
Grootte werkgroep: 17 begin 2022 en 15 eind 2022 (13 knotters en 7 beekruimers; 5 hiervan beoefenen 
beide functies). 
 
Knotten 

Gemiddeld aantal deelnemers per werkochtend: 7 
Aantal werkochtenden (op zaterdag): 21 
Duur van de werkochtenden: 3 uur (van 9.00 tot 12.00 uur) 
2 keer meegewerkt aan groot onderhoud en aanplant in de Harmanahof (16-4 en 1-10); 
19 keer (in totaal 174) bomen geknot op 13 verschillende locaties (8-1, 22-1, 29-1, 5-2, 11 2, 26-2, 12-3, 
19-3, 26-3, 2-4, 9-4, 8-10, 22-10, 29-10, 5-11, 12-11, 19-11, 3-12 en 17 12). 
 
Beekruimen 

Gemiddeld aantal deelnemers per werkmiddag/ochtend: 6 
Aantal werkochtenden (op woensdag): 43 
Duur van de werkdagen: 3 uur (van 9.00 tot 12.00 uur) 
De werkzaamheden bestonden uit het verwijderen van modder, bladeren en takken uit de Gravinnebeek, 
inclusief de twee watervoerende zijtakken. Ook zijn er delen van de beek beschoeid, met afvalhout van 
kasteel Ter Horst in Loenen en met dode boompjes uit het landgoed De Molenbeek. 

Datum Thema Deeln. Bedrag Bijzonderheden

9-jan-22 Waar blijft het water 0 -        Afgelast i.v.m. corona

13-feb-22 IJstijden 23 33,00    

13-mrt-22 Sjouwe over Groenouwe 32 70,00    

17-apr-22 Vroege vogels 15 57,80    26 vogelsoorten

29-apr-22 Vleermuizen 15 20,00    

7-mei-22 Avondwandeling 13 32,75    Jaap Grolleman mee

12-jun-22 Inheemse planten 13 14,50    

10-jul-22 Fietstocht 15 37,00    

14-aug-22 Heide 5 13,05    31 °C erg warm

28-aug-22 Landgoed Huis te Eerbeek 24 23,20    Samen IVN Zutphen

11-sep-22 Bomendijk 7 16,50    Problemen de Poll

4-okt-22 aanvraag  Typisch-veluwe 9 25,00    Onderdeel workshop

9-okt-22 Paddenstoelen 35 70,00    

13-nov-22 Lange wandeling 12 19,00    

11-dec-22 Rondom Leusveld 18 35,70     

28-dec-22 Einde jaar wandeling 22 31,70    Veel regen 

258 499,20  EuroTotaal
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Eindelijk (na ongeveer 25 jaar) stroomde de Gravinnebeek vanaf 31 maart weer over de waterval bij het 
Kerstens Molentje. Vanaf eind juli staat de waterval helaas weer droog. 
 
Andere activiteiten 

De jaarlijkse bijeenkomst van de werkgroep is verplaatst naar april en vond voor het eerst plaats in de 
winkel van kasteel Ter Horst. 
Goederen in eigen beheer, geleend van SLG: 10 (eva-)zagen. Verder geen veranderingen. Inventarislijst ter 
inzage beschikbaar. 
 

Werkgroep Natuurtuin 

De werkgroep bestaat uit 6 leden: Gerard Nijhof (coördinator), Maria Bruggink, Ronald Geerlof, Ineke 

Breukink en Jan Coenraads en Ben Cornelissen.  

Afgelopen jaar hebben we afscheid genomen van alle beperkingen rondom het Corona virus. 

Vergaderingen konden weer plaatsvinden in het BHV gebouw of bij de leden thuis. De werkochtenden 

vonden met hulp van de leden van de werkgroep Venel plaats en verliepen zoals altijd in een prettige 

sfeer. 

Ook dit jaar hebben we weer veel bezoekers mogen ontvangen en het klompenpad dat door de tuin loopt 

is ook na de Coronatijd nog steeds in trek.  

Educatie 

Dit jaar zijn in de zomermaanden op de zondagmiddag weer gidsen aanwezig geweest in de Natuurtuin. 

Mensen kunnen bij deze gidsen terecht voor vragen of opmerkingen over de tuin.  

Het thema van de kinderboekenweek 2022 was Gi-ga-groen en stond daarmee in het teken van de 

natuur. Door leden van de werkgroep zijn er voor de onder-, midden- en bovenbouw, van de scholen in 

Loenen activiteiten opgezet en begeleid in de Harmanahof. Hierin kwamen op school behandelde thema’s 

in terug. Er was een boswandeling en een activiteit rond de poel (beestjes vangen en bekijken). Er was 

veel waardering voor de activiteiten, maar een echte terugkoppeling vond niet plaats. Zo mogelijk 

gebeurt het komend jaar weer. 

Dit jaar hebben we slootjesdag in de natuurtuin gehouden. Het was een succesvolle activiteit en de 

locatie is prima. De berichtgeving vooraf en achteraf in de lokale pers prima verzorgd door Sandra 

Christiaans. Ook gingen er flyers naar de scholen. De informatie op de website was helaas niet actueel. 

Mede daarom werd het pas ‘s middags druk. In totaal kwamen er 23 kinderen op de slootjesdag af en 

daarbij nog wat begeleidende ouders enz. Er is wel info meegegeven, maar geen appeltje of zoiets. 

Volgend jaar bijtijds voorbereiden. 

Onderhoud 

Ook dit jaar heeft de VENEL groep ons ondersteund met de onderhoudswerkzaamheden. Net als in 

voorgaande jaren is opslag van acacia gerooid, is de braam hier en daar verwijderd en zijn er een aantal 

bomen gerooid om meer lichtinval te krijgen. Ook is de ligusterhaag verwijderd wat tot gevolg heeft dat 

er bij binnenkomst in de tuin gelijk mooi zicht is op de graanakker. Deze graanakker hebben we afgelopen 

jaar braak laten liggen omdat Johan Rap was vergeten ons deel om te ploegen.   

In het kader van de “Gezondheid” van de poel zijn er dit jaar voor het laatst (Er betrof werkzaamheden 

over een periode van drie jaar) werkzaamheden in het kader van biobaggeren uitgevoerd. 
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Voor het schuurtje is er de mogelijkheid om middels een verkort aanvraagproces een vergunning voor het 

schuurtje aan te vragen. We zijn dan ook weer aan de slag gegaan met de aanvraag van offertes. Dat viel 

nog niet mee want alle aannemers hebben het ontzettend druk. Uiteindelijk hebben we twee offerte 

aangeleverd gekregen. Vervolgens moeten we in het nieuwe jaar de uitdaging aangaan om sponsors te 

zoeken. Met Natuurmonumenten is afgesproken dat zij zorgdragen voor afvoer van het asbest.  

Ontwikkelingen in de tuin 

De besluitvorming rondom het bestemmingsplan “Buitengebied Beekbergen en Loenen” werd 

voorgaande jaren nog door de “Stikstofcrisis” en “Corona” uitgesteld. Ook dit jaar is er weinig voortgang 

met betrekking tot het bestemmingsplan. De bouw van het schuurtje.   

In maart hebben we bezoek gehad van een drietal vrijwilligers van Ravon. Dit in verband met de 

aanwezigheid van ringslangen in de tuin. We hebben tezamen de ouden broeihopen omgezet naar 

nieuwe broeihopen. Ravon wil graag met ons onderzoek doen naar het aantal eieren die de ringslangen 

leggen in de broeihopen.  

Tot op heden hebben bezoekers de gelegenheid gehad om een eventuele bijdrage in een gleuf in de 

schuur te kunnen storten. Dit jaar hebben zijn we gebruik gaan maken van een QR-code. Dit onder meer 

omdat bezoekers veelal geen cash meer bij zich hebben maar alles digitaal betaald wordt. 

Dit jaar is er een nieuw insectenhotel opgezet. Hierdoor is er nog meer plaats gekomen voor de insecten. 

 

Publiciteit 

Onder publiciteit vallen alle stukken naar de media, onze digitale presentaties en Het Groene Blad. 
 
De media en de het internet worden verzorgd door Sandra Christaans en Herman Heskamp. 
We waren actief in de lokale media met aankondigen van onze evenementen.  
Het Groene Blad is weer 4 keer verschenen het afgelopen jaar en was telkens goed gevuld. 
De redactie van Het Groene Blad bestaat uit Lambert Kouwenberg (hoofdredacteur), Jan Coenraadts en 
Jan Groenhof. Voor de opmaak zijn Ronald Geerlof en Herman Heskamp verantwoordelijk. 
 
IVN Eerbeek heeft een facebookpagina, die niet meer zo intensief onderhouden wordt als tijdens 
coronaperiode, maar we proberen er wekelijks wat op te zetten.  
De (vernieuwde) website gaat eind januari 2023 online. De migratie van de pagina’s ging niet erg soepel 
zodat we ze opnieuw moesten aanmaken en de oude hebben laten vervallen. Al met al een vertraging van 
ruim 2 maanden.   
 
Ons verenigingsblad is zoals gewoonlijk weer vier keer verschenen dit jaar en de edities waren goed 
gevuld. Het aantal pagina’s fluctueert tussen de 24 en 36 afhankelijk van het seizoen. De kosten voor 
papier, drukken en (gedeeltelijke) verzending zijn fors gestegen het afgelopen jaar en die stijging zet zich 
het komende jaar ook door. Gelukkig bezorgen we driekwart van de oplage zelf. 
Indien nodig gaat er met enige regelmaat een digitale nieuwsbrief de deur uit.  
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Werkgroep Bijspijkeren/Scholing 
 
IVN Oost Veluwezoom/Eerbeek E.O. 
 
Werkgroepleden: voor Eerbeek: Hilda Stoltenborg en Myrian d’ Anjou, voor Oost Veluwezoom: Anton 
Logemann en Herma Scherpenzeel. In oktober heeft Anton de coordinatie van Herma overgenomen. 
Nieuw lid voor oost Veluwezoom is Adrie van Heerden uit Dieren.  
 
In 2022 heeft Eddy Nijenhuis van Natuurmonumenten verteld over de grote grazers op de Veluwe.  
Over de deelname van Eerbeek aan de werkgroep zijn we nog in overleg, wel blijven de leden van afd. 
Eerbeek welkom op de avonden in de Klaproos. 
 
Voor 2023 hebben we alweer een aantal ideeën, we kijken wat we daarvan kunnen uitvoeren. 
 
 
Projecten 
 
We zijn uit het project aan de Doonweg gestapt. Het betreft de voormalige vuilstort van de papier- 
industrie. Hoewel het afdekken met staalslakken omstreden was, zagen wij er nog wat positiefs in. Mede 
omdat de afdekking met grond en het inzaaien met gebiedseigen planten zou plaatsvinden en er 
zonnepanelen zijn geplaatst. Helaas is de afdekking met grond niet doorgegaan en de beoogde verharding 
van de staalslakken heeft ook niet plaatsgevonden. Bij omwonenden en politiek zijn zorgen over de 
risico’s voor mens en milieu vanwege mogelijke uitspoeling van schadelijke stoffen naar bodem en 
grondwater. 
 
Het inventariseren van bermen als project binnen de gemeente Brummen is dit jaar ook weer uitgevoerd 
onder leiding van Gerard Nijhof. De uitkomst is voor de meeste bermen bedroevend maar er zijn gelukkig 
ook uitzonderingen. Dit onderzoek wordt meegenomen bij het nieuwe bermbeheer van de gemeente 
Brummen. 
 
Schoolproject in samenwerking met bekenstichting. Initiatief van Bert van der Saag om samen met de 
bekenstichting kinderen klassikaal en in de natuur kennis te laten maken met (sprengen)beken. Dit 
project is ook dit jaar weer uitgevoerd door IVN leden en zeker voor herhaling vatbaar in 2023. 
 
Veel IVN-ers werken op persoonlijke titel aan allerlei projectjes binnen de gemeente Brummen. Denk aan 
klompenpaden, schoonmaakacties en inventarisaties van flora en fauna. 
In Eerbeek zijn veel zorgen om de infrastructuur (wegen en bebouwing) van en voor de papierfabrieken. 
Wij kijken mee in dit proces van de Provincie en gemeente Brummen.  
 
 
Herman Heskamp  
Secretaris IVN Eerbeek e.o. 


